
Лајчак:  БиХ  неће  добити
бјанко чек од Европске уније

“Европска унија не издаје бјанко чекове, било да се ради о
придруживању или безвизном режиму”, упозорио је данас високи
представник  и  специјални  представник  ЕУ,Мирослав  Лајчак,у
Бриселу, гдје се обратио представницима парламената БиХ и ЕУ,
те  учествовао  у  састанку  између  високог  представника
ЕУ,Хавијера  Солане,и  предсједавајућег  Предсједништва
БиХ,Небојше  Радмановића.

Умјесто  напретка  у  реализацији  програма  ЕУ  и  испуњавања
релевантних  услова,  политички  лидери  су  се  фокусирали  на
узајамне оптужбе засноване на национализму и ширењу страха,
што  је  довело  до  блокирања  напретка,  рекао  је  Лајчак
парламентарцима из ЕУ и Босне и Херцеговине. Он је истакао да
су  “негативне  политичке  поруке  које  доводе  до  сукоба”
узроковале застоје и блокаду у многим кључним областима, као
што  су  либерализација  визног  режима,  испуњавање  приоритета
Европског  партнерства,  те  именовање  новог  директора  за
европске интеграције.  

„Постоји јасна неусаглашеност између прокламованог опредјељења
и конкретних активности које предузимају политички лидери и
надлежне институције“, рекао је Лајчак. „Без обзира на то,
увјерен сам да су институције способне да постигну значајан
напредак у остваривању приоритета за 2009. годину, уколико
политичари забораве негативну реторику и активности које воде
у конфронтацију и усмјере пажњу на добробит грађана. Међутим,
у том погледу ће бити потребна темељна промјена у политичком
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животу.“  

Говорећи о задацима који Босни и Херцеговини предстоје у 2009.
години, Лајчак је нагласио да два преостала циља затранзицију
Канцеларијевисоког  представника  у  Канцеларијуспецијалног
представника Европске уније морају бити кључни приоритети у
предстојећим  мјесецима.  „Рјешење  питања  државне  имовине  и
проналазак одговарајућег рјешења за Брчко ће показати да су
политички лидери у Босни и Херцеговини довољно зрели да донесу
одлуке о кључним питањима у земљи. Тешко је замислити да земља
која није способна да постигнеспоразум о овим питањима може
бити сматрана довољно зрелом за чланство у Европској унији.“

Споразум из Пруда, као добродошао и значајан позитиван корак,
мора  бити  преточен  у  конкретну  законодавну  иницијативу.
Истовремено  је  потребан  озбиљан  и  координисан  приступ  у
испуњавању  приоритета  дефинисаних  Европским  партнерством.
Наредни мјесеци такођепружају јединствену приликуза рјешавање
питања пријекопотребне уставне реформе.

“Ова година ће бити од апсолутне важности, јер ће одредити да
ли  ће  Босна  и  Херцеговина  остати  на  путу  европских
интеграција, или ће изостати из групе земаља западног Балкана
које напредују ка чланству у Европској унији”, поручио је
Лајчак у свом обраћању парламентарцима из Европске уније и
БиХ.

Током  посјете  Бриселу,  високи  представник  и  специјални
представник ЕУ се такође састао с вишим званичницима Савјета
Европске уније и Европске комисије.


